



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

[www.aija.org](http://www.aija.org)

**There is no Business like Sports Business:**  
Legal Challenges in Modern Sports Business: Sporting  
Sanctions and Commercial Consequences

**Il n'y a pas de business tel  
que le business sportif:**  
Enjeux juridiques dans le business  
sportif actuel: sanctions sportives  
et consequences commerciales

23-25 October 2014  
23-25 octobre 2014

**Dublin**

I R E L A N D



With the support of / Avec le soutien de :

ANDERSEN | PARTNERS  
Advokatfirma

MASON  
HAYES &  
CURRAN



AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.



# Introduction

The Sports Law sub-commission of the International Business Law Commission, the International Arbitration Commission, and the Intellectual property, Technology, Media and Telecom Commission as well as the Human Rights Committee of AIJA (International Association of Young Lawyers) are delighted to invite you to join us in Dublin for a seminar weekend focusing on sports law from 23-25 October 2014.

Modern sports have become big business. Sanctioning athletes, clubs and federations for violating sporting rules can result in heavy financial consequences for all parties involved. The interests of the sponsors and all other stakeholders should be properly protected in anticipation of these events occurring. Reputational issues and all legal options need to be considered after the incident and during the disciplinary proceedings.

The seminar will be an excellent occasion for you to discuss the legal challenges in modern sports business in connection with sporting sanctions and their commercial consequences. Sports lawyers, federation's officials, scientists and athletes as well as the legal counsels of sponsors will cover the topics from their perspective. Lively debates and exchanges of experiences are guaranteed.

The sports law seminar will of course not only academically discuss the sporting challenges but also give you the possibility to experience real sports. A trip to a rugby match is planned and for the really fit there will be the opportunity to participate in the Dublin marathon after the seminar on Monday 27 October where a charity run is held.

So why not experience the Emerald Isle and immerse yourself in the rich culture and traditions of Ireland's capital city during an event-packed weekend. Visit the famous Trinity College, pop in to one of many traditional Irish pubs for a pint of Guinness, or soak in the buzz and excitement as the Dublin Marathon makes its way through the historic Georgian Streets of Dublin. The Land of a Thousand Welcomes awaits you!



L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21<sup>e</sup> SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » — NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

# Introduction

La sous-commission pour le droit du sport de la Commission du droit des affaires internationales, la Commission d'arbitrage international, la Commission de Propriété intellectuelle, technologie, médias et télécommunications ainsi que le Comité des droits de l'Homme de l'AIJA (Association internationale des jeunes avocats) sont ravis de vous inviter à les rejoindre à Dublin le week-end du 23 au 25 octobre 2014 pour un séminaire relatif au droit du sport.

Le monde sportif constitue désormais un important business. Les sanctions à l'encontre des athlètes, clubs et fédérations pour non-respect des règles sportives peuvent avoir de lourdes conséquences financières pour les parties concernées. Les intérêts pécuniaires des sponsors et autres investisseurs devraient pouvoir être protégés en amont. Les questions de réputation et les solutions juridiques seront envisagées après l'incident et durant la procédure disciplinaire. Ce séminaire permettra d'aborder les challenges du droit dans le monde sportif en relation avec les sanctions sportives et leurs conséquences pécuniaires. Des avocats en droit du sport, des membres de fédérations, des juristes, des athlètes ainsi que des conseillers juridiques de sponsors aborderont le sujet sous des angles différents au cours de débats et échanges d'expériences.

Ce séminaire relatif au droit du sport permettra non seulement de débattre de façon théorique des challenges sportifs mais aussi de participer à des événements sportifs. Les participants se rendront à un match de rugby et pour ceux d'entre vous particulièrement en forme, il sera possible de participer à un marathon caritatif le lundi 27 octobre.

Alors pourquoi ne pas rejoindre l'île émeraude et vous immerger dans la richesse culturelle et les traditions irlandaises le temps d'un week-end ? Visiter le célèbre Trinity College; boire une choppe de Guinness dans l'un des nombreux et traditionnels pubs irlandais ou encore prendre part à l'euphorie du marathon à travers le quartier historique de Dublin. Le pays aux mille visages vous attend!



# Program

## Thursday, 23 October 2014

- 17.00 Registration at the hotel
- 18.00 Cocktails and canapés at Mason Hayes & Curran's offices
- 20.00 Drinks & Dinner at an Irish Pub / Restaurant (optional)

## Friday, 24 October 2014

- 8.00 Registration at the hotel
- 9.00 Welcome Address**  
**Anita Schläpfer**, Immediate Past-President of AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich/Switzerland
- 9.10 OC Introductory Remarks**  
**David Frølich**, Lund Elmar Sandager, Copenhagen/Denmark  
**Eoin Cassidy**, Mason, Hayes & Curran, Dublin/Ireland
- 9.20 Disciplinary power of sports federations: Possibilities and limits!**
  - Legal sanctions against athletes from the perspective of the athletes: **Christian Breuer**, DOSB, Berlin/Germany
  - Reputation management and other media related issues arising from disciplinary proceedings: **Oliver Sweeney**, Kingsley Napley, London/UK
  - Athletes as employees or independent contractors: How far does the disciplinary power reach?: **Jan-Owe Becker/Sebastian Juli**, vangard, Hamburg, Dusseldorf/Germany
- 10.45 Coffee Break
- 11.15 Panel Discussion on the different interests involved between federation, sponsors, athletes, officials and clubs**
  - Niall Collins** (Chair), Mason, Hayes & Curran, Dublin/Ireland
  - Sarah O'Connor**, CEO, Federation of Irish Sports, Dublin/Ireland
  - Lisa Clancy**, Director of Communication, Gaelic Football Association, Dublin/Ireland
  - Stephen Quinn**, Creative Director, Atomic Sports, Dublin/Ireland
  - Rob Harnett**, CEO, Sport for Business, Dublin/Ireland
- 12.30 Lunch
- 14.00 Legal standards for disciplinary proceedings**
  - Has Sport now become overly regulated? – How to manage disciplinary proceedings: **Niall Collins** (Chair), Mason & Hayes, Dublin/Ireland  
**Julie O'Mahony**, Senior Legal Counsel, International Rugby Board, Dublin/Ireland  
**David Casserly**, Attorney at law, Ireland/Switzerland  
**Udo Onwere**, Associate, Farrer & Co., London/UK  
**Thomas Wehrli**, Swiss Judo Federation, Zurich/Switzerland  
**Simon Keogh**, Head of legal affairs, Irish Rugby Union Players' Association, Dublin/Ireland
  - Legal Standards in different countries for disciplinary proceedings within the federations: **Clémence Colin** (Chair), JP Karsenty & Associés, Paris/France
- 15.30 Coffee Break
- 16.00 Disciplinary proceedings and legal review**
  - Sanctioning athletes for doping disputes – Scientific aspects: **Dr Douwe de Boer**, Maastricht University Medical Centre/Former Head of WADA Antidoping Laboratory, Maastricht/The Netherlands
  - Strategic issues when appealing disciplinary decisions to CAS: **Dr Thilo Pachmann**, Pachmann Attorneys at law, Zurich/Switzerland
  - Legal review of federation's decisions through the Court of Arbitration for Sports – Jurisprudence and latest development: **Hervé Le Lay**, Brown Rudnick LLP, Paris/France
- 17.30 End of day one's scientific program**
- 18.30 Drinks
- 20.00 Dinner

## Saturday, 25 October

- 9.15 The consequences of scandalous situations and disciplinary cases**  
*Moderator: Fredrik Roos*, Setterwalls, Gothenburg/Sweden
  - The Armstrong case and securing the sponsor's interests: **Alex Watt**, Browne Jacobson, London/UK
  - Standards of proof in disciplinary proceedings on the example of cases of match fixing: **Jacopo Piemonte**, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milano/Italy
  - Discussion
- 10.00 Coffee Break
- 10.30 Round tables**
  - Employment issues in disciplinary cases: **Rodrigo Milano**, Mesquita Barros, Sao Paulo/Brasil; **Sofia Silva e Sousa**, Abreu Advogados, Lisboa/Portugal
  - Best practice and practical advice in writing sponsorship agreement: **Dr Nicolas Mosimann**, Kellerhals, Basel/Switzerland; **Peter Marx**, MVVP, Brussels/Belgium
  - Commercial issues in disciplinary cases in particular the personality rights of the athletes: **Hugo Teixeira**, Abreu Advogados, Lisboa/Portugal; **Louise Hjelm**, Setterwalls, Stockholm/Sweden
  - Importance of disciplinary proceedings in sports and ethical aspects: **Roberto Viscomi**, Studio Legale Viscomi, Milano/Italy; **Thomas Wehrli**, Swiss Judo Federation, Berne/Switzerland
  - Wrap up of the heads of the round tables
- 12.10 Lunch
- 14.40 Rugby Game (optional)
- 19.10 Dinner (optional)

# Programme

## Jeudi, 23 octobre 2014

- 17.00 Enregistrement à l'hôtel  
18.00 Cocktail et buffet chez Mason & Hayes  
20.00 Verrées dans un pub irlandais (facultatif)

## Vendredi, 24 octobre 2014

- 8.00 Enregistrement à l'hôtel  
**9.00 Discours de bienvenue**  
**Anita Schlöpfer**, Présidente Sortante de l'AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich/Suisse  
**9.10 Remarques préliminaires du Comité d'organisation**  
**David Frølich**, Lund Elmar Sandager, Copenhague/Danemark  
**Eoin Cassidy**, Mason, Hayes & Curran, Dublin/Irlande  
**9.20 Le pouvoir disciplinaire des fédérations sportives: Capacités et limites!**
  - Sanctions légales à l'encontre des athlètes du point de vue des athlètes: **Christian Breuer**, DOSB, Berlin/Allemagne
  - Questions de réputation et autres problèmes liés aux procédures disciplinaires au niveau des médias: **Oliver Sweeney**, Kingsley Napley, Londres/Royaume-Uni
  - Athlètes en tant qu'employés ou indépendants: Quelles sont les limites du pouvoir disciplinaire?: **Jan-Owe Becker/Sebastian Juli**, vangard, Hamburg, Dusseldorf/Allemagne

10.45 Pause café  
**11.15 Discussion à propos des différents intérêts en jeu entre fédération, sponsors, athlètes, membres et clubs**
  - Niall Collins** (Président), Mason, Hayes & Curran, Dublin/Irlande
  - Sarah O'Connor**, PDG, Fédération des sports irlandais, Dublin/Irlande
  - Lisa Clancy**, Director of Communication, Gaelic Football Association, Dublin/Ireland
  - Stephen Quinn**, Creative Director, Atomic Sports, Dublin/Ireland
  - Rob Harnett**, CEO, Sport for Business, Dublin/Ireland

12.30 Déjeuner  
**14.00 Normes légales pour les procédures disciplinaires**
  - Est-ce que le sport est devenu trop régulé? Comment gérer les procédures disciplinaires: **Niall Collins** (Chair), Mason & Hayes, Dublin/Irlande  
**Julie O'Mahony**, Senior Legal Counsel, International Rugby Board, Dublin/Irlande  
**David Casserly**, Attorney at law, Irlande/Suisse  
**Udo Onwere**, Associate, Farrer & Co., Londres/Royaume-Uni  
**Thomas Wehrli**, Swiss Judo Federation, Zurich/Suisse  
**Simon Keogh**, Head of legal affairs, Irish Rugby Union Players' Association, Dublin/Irlande
  - Les normes légales relatives aux procédures disciplinaires à l'intérieur des fédérations dans différentes juridictions: **Clémence Colin** (Chair), JP Karsenty & Associés, Paris/France

15.30 Pause café  
**16.00 Procédures disciplinaires et recours**
  - Sanction des athlètes pour dopage – aspects scientifiques: **Dr Douwe de Boer**, Maastricht Université de médecine/Ancien chef du laboratoire anti-dopageWADA, Maastricht/Pays-Bas
  - Problèmes stratégiques relatifs au recours contre une décision disciplinaire devant le CAS: **Dr Thilo Pachmann**, Pachmann Avocats, Zurich/Suisse
  - Etude des décisions des fédérations à travers la Cour d'arbitrage pour le sport – Jurisprudence et derniers développements: **Hervé Le Lay**, Brown Rudnick LLP, Paris/France

**17.30 Fin du programme scientifique**  
18.30 Verrées dans une fabrique de Whisky  
20.00 Dîner



## Samedi, 25 octobre

- 9.15 Les conséquences de situations scandaleuses et cas disciplinaires**  
*Modérateur: Fredrik Roos*, Setterwalls, Gothenburg/Suède
  - Le cas Armstrong et la maintien des intérêts des sponsors: **Alex Watt**, Browne Jacobson, Londres/Royaume-Uni
  - Règles de la preuve dans les procédures disciplinaires: exemples de cas de matchs truqués: **Jacopo Piemonte**, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milan/Italie
  - Discussion

10.00 Pause café  
**10.30 Tour de table**
  - Problèmes salariaux dans les cas disciplinaires: **Rodrigo Milano**, Mesquita Barros, Sao Paulo/Brésil; **Sofia Silva e Sousa**, Abreu Advogados, Lisbonne/Portugal
  - Conseils pratiques dans la préparation de contrats de sponsoring: **Dr Nicolas Mosimann**, Kellerhals, Bâle/Suisse; **Peter Marx**, MVVP, Bruxelles/Belgique
  - Problèmes commerciaux dans les cas disciplinaires en particulier les droits de la personnalité de l'athlète: **Hugo Teixeira**, Abreu Advogados, Lisbonne/Portugal; **Louise Hjelm**, Setterwalls, Stockholm/Suède
  - Importance des procédures disciplinaires dans le sport et aspects éthiques: **Roberto Viscomi**, Studio Legale Viscomi, Milan/Italie; **Thomas Wehrli**, Fédération Suisse de judo, Berne/Suisse
  - Conclusion des modérateurs

12.10 Déjeuner  
14.40 Match de rugby (facultatif)  
19.10 Dîner (facultatif)





# Practical information / Informations pratiques

## Venue of the Seminar

**The Marker Hotel,**  
Grand Canal Square,  
Docklands,  
Dublin 2  
[www.themarkerhoteldublin.com](http://www.themarkerhoteldublin.com)  
Tel: +353 (0) 1 687 5100

## Online Registration

To register, please visit the AIJA webpage of the event: [www.aija.org/dublin](http://www.aija.org/dublin)

## Registration Fees

	≤ 08.09.2014	> 08.09.2014
AIJA Member < 35	€ 420	€ 495
AIJA Member ≥ 35	€ 470	€ 545
Non AIJA Member < 35	€ 520	€ 595
Non AIJA Member	€ 570	€ 645
Speaker	€ 420	€ 495
In-house counsel	€ 420	€ 495
Accompanying person	€ 150	€ 150

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

## Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participant's expense.

We recommend the following hotels:

### The Marker Hotel

Grand Canal Square, Docklands, Dublin 2  
[www.themarkerhoteldublin.com](http://www.themarkerhoteldublin.com)  
Tel: +353 (0) 1 687 5100

The Marker is a luxury hotel and a member of The Leading Hotels of the World. Based in Dublin's docklands, an area which has become known as Dublin's "Silicon Docks" due to the arrival of leading technology companies, it is perfectly situated for business and pleasure.

A limited number of rooms have been reserved at The Marker for a special rate of €190/210 for singles/doubles inclusive of full Irish breakfast and wifi (inclusive of VAT at 9%). Please use the code "AIJA Seminar" when making the reservation.

### Grand Canal Hotel

Grand Canal Street Upper, Dublin 4  
[www.grandcanalhotel.ie](http://www.grandcanalhotel.ie)  
Tel: +353 (0) 1 646 1000

The Grand Canal Hotel is a 3 star hotel within 5 minutes walk of the seminar venue with rates available for €100 (including VAT at 9%) per night for a three night stay where booked 30 days in advance.

## Language

The seminar will be held in English.

## Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening program).





[www.aija.org](http://www.aija.org)

### Lieu du séminaire

**The Marker Hotel,**  
Grand Canal Square,  
Docklands,  
Dublin 2  
[www.themarkerhoteldublin.com](http://www.themarkerhoteldublin.com)  
Tél: +353 (0) 1 687 5100

### Inscription en ligne

Pour s'inscrire, se rendre sur le site de l'AIJA: [www.aija.org/dublin](http://www.aija.org/dublin)

### Frais d'inscription

	≤ 08.09.2014	> 08.09.2014
Membre AIJA < 35	420 €	495 €
Membre AIJA ≥ 35	470 €	545 €
Non-membre AIJA < 35	520 €	595 €
Non-membre AIJA	570 €	645 €
Intervenant	420 €	495 €
Juriste d'entreprise	420 €	495 €
Accompagnant	150 €	150 €

Les frais d'inscription comprennent la participation au séminaire, les documents, les pauses cafés, les déjeuners du vendredi et du samedi, le cocktail de bienvenue du jeudi et le dîner du vendredi.

Les frais d'inscription pour accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue du jeudi et le dîner du vendredi.

L'inscription est considérée comme définitive mais la participation aux événements n'est possible qu'après paiement intégral des frais d'inscription.

### Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et reste à la charge du participant.

Nous vous recommandons les hôtels suivants:

#### **The Marker Hotel**

Grand Canal Square, Docklands, Dublin 2  
[www.themarkerhoteldublin.com](http://www.themarkerhoteldublin.com)  
Tél: +353 (0) 1 687 5100

Le Marker est un hôtel luxueux membre du groupe « The Leading Hotels of the World ». Situé dans les docks de Dublin, un quartier connu comme les « Silicon Docks » avec l'arrivée des sociétés de technologie leaders dans leur secteur, l'hôtel est parfaitement localisé pour le business et le plaisir.

Un nombre limité de chambres ont été réservées au Marker au tarif spécial de 190/210 € pour chambres simples ou doubles, incluant un petit déjeuner complet irlandais et le wifi (ainsi que la TVA de 9%). Veuillez utiliser le code « AIJA Seminar » lors de votre réservation.

#### **Grand Canal Hotel**

Grand Canal Street Upper, Dublin 4  
[www.grandcanalhotel.ie](http://www.grandcanalhotel.ie)  
Tél: +353 (0) 1 646 1000

L'hôtel Grand Canal est un hôtel 3 étoiles situé à 5 minutes de marche du lieu où se tient le séminaire avec des tarifs à partir de 100 € la nuit (incluant la TVA de 9%) pour 3 nuits réservées 30 jours en avance.

### Langue

Le séminaire sera dispensé en anglais.

### Code vestimentaire

Tenue de ville (sessions de travail) et décontracté-élégant (programme du soir).

## Organization / Organisation

### David Frølich

Lund Elmer Sandager,  
Copenhagen, Denmark,  
dfr@lundelmersandager.dk

### Fredrik Roos

Setterwalls,  
Gothenburg, Sweden,  
Fredrik.roos@setterwalls.se

### Eoin Cassidy

Mason, Hayes & Curran,  
Dublin, Ireland,  
ecassidy@mhc.ie

### Thilo Pachmann

Pachmann Attorneys at law,  
Zurich, Switzerland,  
thilo.pachmann@pachmannlaw.ch

## AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

- International Business Law (IBLC) with its Sports Law sub-commission / Droit des affaires internationales (IBLC) avec sa sous-commission pour le droit du sport
- International Arbitration / Arbitrage international
- Intellectual property, Technology, Media and Telecom / Propriété intellectuelle, technologie, médias et télécommunications
- Human Rights Committee / Comité des droits de l'Homme



“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.”

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



**i am aiJa**

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**